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A fagy elpusztítja 
a növények kártevőit 
Jókor jött a fagy a növényeknek. Hóra viszont nagy szükség lenne -
mondja az utóbbi napok időjárásával kapcsolatban a szakember. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Annál jobb, hogy végre megérkezett a fagy, nem is történhetett volna 
a növényvilág szempontjából - tudtuk meg Mihalik Erzsébettől, a 
Szegedi Tudományegyetem növénytani tanszékének vezetőjétől. A 
fagy elpusztítja a rengeteg rovart, amelyek e nélkül akadálytalanul át-
telelhettek volna, később óriási károkat okozva. Ugyanennek a fagy-
nak más haszna is van: megállította a rügyek fejlődését, amely - ha 
tovább folytatódott volna -, akkor tényleg komoly károk következtek 
volna be, esetleges késői, télvégi lehűlés esetén. Ami károsodhatott, a 
kertek hagymás dísznövényei, és homoktalajú területeken a gyümöl-
csösök, de nem ez a jellemző. Jó lenne, ha még néhány hétig maradna 
ugyanez az időjárás. Azaz mégsem pontosan ugyanez, mert csapadék 
nagyon kellene - lehetőleg hó formájában. 

A Vedres-iskola felújítói is túljutottak a féléven 

Épül az építőipari 
A szegedi Vedres építőipari 
szakközépiskolában két évig 
építők dolgoznak. A tanévnyi-
tót az iskola és az építők együtt 
rendezték, tegnap a félévi bi-
zonyítványt együtt ünnepelték. 

Tanulmányi sétát tettek tegnap a 
Vedres István Építőipari Szakkö-
zépiskola oktatói az intézmény-
ben zajló építkezésen. Diákjaik-
nak a héten kiosztották a félévi 
bizonyítványt a működő Hor-
váth Mihály utcai épületrészben. 
Tegnap a másik, Deák Ferenc ut-
cai szárnyban is értékelték a 
munkát - az építőkét. 

- A tavaszias tél kedvezett a 
felújításnak. A kivitelező már 
megerősítette a városképi vé-
dettségű épület alapját, hogy a 
régi és az új terhet is elbírja - ál-
lította ki Dobó László igazgató a 
szóbeli „bizonyítványt". A száz-
tíz éves épületben kész a szellő-
ző rendszer, az aljzatok, a villa-
mos hálózat, megkezdődött a 
nyílászárók cseréje, megépült 
az akadálymentes új mosdó és a 
liftakna. A leglátványosabban a 

vadonatúj épület halad. A két 
régi szárnyat összekötő üvege-
zett zsibongó körcikk alakú 
lesz; kész az alapja, most zsa-
luzzák a födémet. 

A kivitelező június végére ígéri 
a kész Deák utcai szárnyat, ad-
digra a tetőterében megnyílhat 
az új könyvtár és berendezhetik a 
hat dolgozószobát. 

A nyári szünetben helycserés 
támadást hajtanak végre: az is-
kola beköltözik a Deák Ferenc 
utcai részbe, és kiürítik a teljes 
Horváth Mihály utcai oldalt. A 
diákok fele az iskola átépítésé-
nek végéig, vagyis a 2008-as nyá-
ri szünetig albérletezik. Az újsze-
gedi Vedres-kollégiumban, a Dó-
zsa- és a József Attila-iskolában 
használnak termeket. A Vedres 
szakközépiskolára két év alatt 
640 millió forintot fordítanak; 
nagyobb hányada címzett támo-
gatás, a beruházáshoz az önkor-
mányzat 60 millió forint önrészt 
vállalt. A Délépítő Zrt.-vei kötött 
szerződés 560 millió forintról 
szól. 

D . T . 

Akóboreb-irtó és városőr képviselő kutyája megharapta a postást 

Berkes István: Katona-dolog 

Szent a béke: Katona Gyula és Berkes István koccint a barátságra Fotó: Karnok Csaba 

Csak az a hír, ha a postás harapta meg a 
kutyát és nem fordítva - mondja az új-
ságírók nagy könyve. És ha az a kutya a 
móravárosi városőrök fejének, az agresszív 
kóbor ebek ellenségének a házőrzője? 

Néhány napja írtunk róla: összeszedette a 
gazdátlan móravárosi kutyákat a körzet kép-
viselője, Katona Gyula. A hét kóbor állatot 
gyepmesteri telepre vitték, elcsöndesedett a 
Móravárosi körút környéke. Kutyaúgyben el-
csitultak a kedélyek, egészen csütörtökig. Az 
ebtársadalom bosszúja vagy pillanatnyi felin-
dulás? - nem tudni. Csak annyi biztos, Kato-
na Gyula saját kutyája megharapta a postást. 

- Becsöngettem egy ajánlott levéllel, a kép-
viselő úr kinyitotta a kaput, hogy aláírja az 
átvételt. Ezalatt bújt ki a német juhász, és be-
leharapott a lábamba - mutatta Berkes Ist-
ván a szolgálati nadrágja szárát a bal síp-
csontján. - Három foga helye vérzett, a bal-
eseti sebészeten láttak el. Megijedtem, de 

már nem fáj, a tetanuszinjekció rosszabb 
volt. 

Berkes István a sérülés miatt tegnap nem 
dolgozott, de hétfőtől ismét rója az utcákat. 
A kézbesítővel eddig nem történt ilyen, de 
azt már tapasztalta, hogy a kerítések mögül 
jó néhányan heccből ráuszítják a kutyájukat. 
Az ebek ugyan csak a kerítésig jutnak, ugrál-
va ugatnak, de az ijedség így is nagy. A pos-
tást kioktatták munkába álláskor, miként 
tartsa távol magától a négylábú támadókat. 
Táskájában ott az elektromos „kutyaúző" is, 
de Berkes István nem tartja hatásosnak. Azt 
mondja, a házőrzők többségénél beválik, de 
ha a maradékot tovább hergeli, csak rosszab-
bul jár. 

- Borzasztóan sajnálom a történteket, soha 
nem fordult elő ilyesmi - mondta a képviselő 
oltási könyvvel a kezében, aki maga is sokat 
tesz a városrész nyugalmáért, hét éve a helyi 
városőrök vezetője és járőre. - Tappancs há-
roméves, az oltásai rendben vannak. Család-

szerető jószág, önfeledten játszik az unoká-
immal. Járőrözni ritkán viszem magammal, 
hiszen itthon is kell valakinek vigyázni a ren-
det. Most büntetésben van, a postástól több-
szörösen bocsánatot kértem. Ennek ellenére 
egész éjszaka nem aludtam, annyira bántott 
a dolog. 

D O M B A I T Ü N D E 

MIÉRT TAMA0NAK? 
A kézbesítők sokféle szagot hordoznak, ez ingerli 
a kutyákat. Ráadásul közel mennek a kerítéshez, 
bennfentesen zörögnek, benyúlnak a postaládá-
hoz, sőt bejárnak az udvarba. E z a munkájukkal 
jár, ahogy a h á z ő r z ő k is csak a feladatukat teljesi-
tik, amikor védekeznek. A kettőt nehéz összehan-
golni - magyarázta Kökai Károly szegedi állator-
vos a kutya és a postás összefüggését. A szakiro-
dalom szerint támadó kutyával szemben a nyu-
godt megállás és a könnyed továbblépés segít. A 
merev szembenézés vagy a futás nagy hiba. 

A lepusztult épületekkel az önkormányzat sem tud mit kezdeni 

Patthelyzet a rókusi romházakban 
A szegedi Öreg-Rókus szinte 
teljesen megszépült az elmúlt 
évtizedben, maradt azonban né-
hány lerobbant épület, amely-
ben elképesztő körülmények 
között élnek emberek. A körzet 
képviselője szerint a megoldás-
hoz hiányzik a politikai akarat, 
az IKV szerint a patthelyzetet a 
magántulajdonosok okozzák. 

A Damjanich és az Árvíz utca 
sarkán egy földszinti lakásban 
négy éve él Kormányos József, az 
önkormányzati ingatlan azon-
ban dohos, mintha a pincében 
lakna. A falakról itt-ott mállik a 
vakolat, megrepedt a mennyezet, 
a férfinak szétrohadt a mosógé-
pe. A komfort nélküli lakásban 
embertelen körülmények között 
élő rokkantnyugdíjas tüdőbeteg-
séget kapott - mutatja a leleteit 
és az asztalon lévő számtalan 
gyógyszert. Gondja a szomszéda-
ival is bőven akad, akik állítása 
szerint délutántól reggelig iszo-
nyatos hangerővel mulatnak és 
isznak a házban, sőt még lakásá-
ba is betörnek, és kirabolják, 
amikor nincs otthon. Mint 
mondja, egyes lakók megpróbál-
ták felgyújtani a fáskamráját, ko-
rábban pedig kocsija szélvédőjét 
törték be. A férfi állítja, szomszé-
dai miatt már egy hónapja nem 
tud aludni, a teljes kimerültség 
és elkeseredettség szélén áll - a 
helyzeten pedig nem tud változ-
tatni. 

Kalmár Ferenc, a körzet önkor-
mányzati képviselője alaposan 
ismeri a kialakult kritikus álla-
potokat. Mint mondta, a helyzet 
másik négy rókusi épületnél is 
ugyanilyen, és nagyjából hatvan 
családot érint. A képviselő sze-

rint a 21. században megenged-
hetetlen, hogy emberek ilyen kö-
rülmények között éljenek, a fel-
újításokhoz vagy a bontásokhoz 
azonban hiányzik a politikai 
akarat. Szerinte a városvezetés 
megfeledkezett a szegénységben, 
kilátástalanságban élőkről, csak 
a nagyberuházásokat tartja szem 
előtt. 

Németh István, a szegedi IKV 
Zrt. elnök-vezérigazgatója sze-
rint azért nem tudnak előrelépni 
a helyzet rendezésében, mert a 

körzet lerobbant épületei vegyes 
tulajdonban vannak. A magán-
tulajdonú lakások tulajdonosai-1 
val közösen kell dönteniük a fel-
újításokról vagy a házak bontá-
sáról - a tulajok azonban nem 
hajlandóak egyik megoldásra 
sem. Kötelezni nem lehet őket 
erre, csak akkor, ha a házak élet-
veszélyessé válnak. Az épületek 
azonban egyelőre statikailag még 
rendben vannak. Az önkormány-
zatnak ki kellene vásárolnia a 
magántulajdonosokat, hogy ren-

dezhesse az állapotokat, a laká-
sokért azonban az élelmes tula-
jok a piaci ár ötszörösét kérik. 
Ezt az önkormányzat nem haj-
landó kifizetni. Korábban ma-
gánbefektetők is hasonló felvá-
sárlással próbálkoztak, a felvert 
árak miatt azonban ők is vissza-
koztak. Az önkormányzati cég 
már jó ideje dolgozik a megoldá-
son, aminek hamarosan eredmé-
nye is lehet - ígérte Németh Ist-
ván. 

T.R. 

Kormányos József több ok miatt is költözne: vizes a lakása, tüdőbeteg, szomszédaitól nem tud pi-
henni Fotó: Segesvári Csaba 

Kisteleken egy helyre kerül a betegellátás 

Százmillióból újul 
meg az orvosi rendelő 
Az év elején elkezdték a régóta tervezett rendelő-felújítást Kis-
teleken. A nagyszabású beruházás százmillió forintból valósul meg. 
A megújult rendelő tavasz végére készül el. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

S z á z m i l l i ó f o r i n t b ó l - L E K I é s T R F C p á l y á z a t o k s e g í t s é g é v e l - m e g ú j u l a 
kisteleki szakorvosi rendelő. A beruházás fontos változásokat hoz a kis-
térség egészségügyi ellátásában, a rendelőintézet felújításával ugyanis egy 
helyre kerül a járóbeteg-ellátás és a háziorvosi szolgáltatás is. 

A tetőrészt beépítik, ide költöztetik fel az első emeletről az alkalma-
zottaik irodáit. Öltözőket és szociális helyiségeket is kialakítanak 
ezen a szinten. A felszabaduló első emeleti helyiségekben működik 
majd a fogászat, a sebészet, a reumatológia és a fizikoterápia. A föld-
szinten a most még a régi rendelőben működő házi felnőtt- és gyer-
mekorvosok kapnak helyet. 

A teljes belső felújítás mellett szigetelik és nemesvakolattal látják 
el az épületet. Továbbá a megújuló szakrendelő is csatlakozik a városi 
termálprogramhoz, és termálvízzel fűtik majd az épületet. A felújí-
tást várhatóan idén áprilisban-májusban fejezik be. 

Tandíj-támogatási 
javaslat szegediektől 
A szegedi lakhelyű nappali tagoza-
tos egyetemisták húsz százaléká-
nak - a leginkább rászorulóknak -
tandíjának felét a város fizesse - ez 
a lényege annak a javaslatnak, me-
lyet tegnap több párt ifjúsági szer-
vezete írt alá Szegeden. Az ötlet ki-
dolgozói szerint ez évente nagyjá-
ból hatmillió forintjába kerülne a 
városnak, és körülbelül 115 diák 
számára tenné könnyebbé, vagy 
egyáltalán lehetővé az egyetemi 
éveket. A fiatalok alapítványi for-
mában képzelik el a támogatást, az 
alapítvány számára pedig a köz-
gyűlés a költségvetés elfogadása-
kor szavazná meg a szükséges for-

rást. A javaslatot Botka László pol-
gármesternek juttatják el, de ha a 
fogadtatás kedvezőtlen lesz, akkor 
a tervet költségvetési módosító in-
dítványként Haág Zalán István 
önkormányzati képviselő, az Ifjú-

sági Kereszténydemokrata Szövet-
ség szegedi elnöke a közgyűlés elé 
terjeszti. A javaslatot az Ifjúsági 
Kereszténydemokrata Szövetség, a 
Fidelitas szegedi szervezete, az If-
júsági Demokrata Fórum szegedi 
szervezete, a Baloldali Front -
KISZ szegedi szervezete, a Fideli-
tas szeged-szőregi csoportja, az 
IKSZ szeged-szőregi csoportja írta 
alá. 


